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ŠVÝCARSKO: „Svetové ekonomické fórum“ v Davose sa mocným tohto sveta ukázalo ako
nepotrebné. Lídri Ruska, USA a Číny ho ignorovali a neprišiel ani George Soros. Z G7 sa do
švajčiarskeho lyžiarskeho strediska dostavila len nemecká kancelárka. Prečo ekonomické
fórum umiera?

Svetové ekonomické fórum, ktoré sa tento týždeň koná vo švajčiarskom lyžiarskom stredisku Davos,
už nie je to, čo bývalo. A z ekonomiky tam nezostalo nič. Hovoria o tom nielen ruskí, ale aj západní
ekonómovia.

„Vidíme, ako zomiera pred našimi očami. Mnohí vidia, že sú to prázdne reči — to je
všetko. A táto symptomatológia vylieza zo všetkých škár,“ povedal ekonóm Michail
Chazin.

Už teraz je to podľa neho zrejmé: obraz sveta sa zmenil a „títo chlapci“ sa snažia vykresliť, že všetko
ide v starých koľajach. Problém fóra nie je v tom, že by sa tam zišlo málo ľudí, bolo tam len veľa ľudí,
problém je v tom, že ľudia, ktorí vládnu svetu, tam už nie sú. V Davose nemali čo robiť.

Davos ignoroval nielen ruský prezident Vladimir Putin, ale aj americký prezident Joe Biden a čínsky
prezident Si Ťin-pching. Navyše tam nešiel nielen ruský, ale ani čínsky biznis. Čínska delegácia ako
celok sa ukázala byť mimoriadne malá. Z celej G7 sa do Davosu dostavil len nemecký kancelár Olaf
Scholz. Do Davosu neprišli ani francúzsky prezident Emmanuel Macron, ani britský premiér Rishi
Sunak. Druhou výraznou postavou po Scholzovi bola už len predsedníčka Európskej komisie Ursula
von der Leyenová.

Ranou bolo odmietnutie ísť na fórum aj zo strany jeho zakladateľa Klausa Schwaba. Úder
pod pás – odmietnutie účasti v Davose miliardárom Georgeom Sorosom, ktorý sa
odvolával na nesúlad v harmonograme (extrémne zvláštna výhovorka vzhľadom na to, že
konferencia bola naplánovaná tri mesiace vopred).

„Neprítomnosť väčšiny predstaviteľov G7, Číny a Ruska zbavuje fórum charakteru kolektívneho
globálneho orgánu, ktorý predtým tvoril strategické iniciatívy. Odohráva sa počas rozsiahlych
geopolitických konfliktov, takže väčšina globálnych lídrov je zaneprázdnená svojimi taktickými
politickými a ekonomickými problémami,“ povedal vedúci katedry globálnych finančných trhov na
Ruskej ekonomickej univerzite Plechanova Denis Perepelica.

Štatút fóra podľa jeho názoru do značnej miery klesol aj v dôsledku krízy v USA a Európe
a straty iniciatívy globalistov v celosvetovom meradle.

„Davos sa postupne mení na regionálnu západnú platformu, ktorá presúva zameranie z riešenia
globálnych problémov na službu záujmom transatlantickej oligarchie,“ tvrdí Perepelica.
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„Predtým sa na fóre stretávali politickí predstavitelia veľkých ekonomických mocností, šéfovia
najväčších svetových nadnárodných korporácií a najbohatší predstavitelia celého sveta. Zvyčajne
diskutovali o procese globalizácie svetovej ekonomiky. Na ekonomickom fóre v Davose tento rok
prakticky nie je čo hodnotiť. Myšlienka globalizácie sa stáva menej aktuálnou na pozadí postupného
rušenia unipolárneho sveta, čo opäť dokázala absencia prezidentov a premiérov popredných
svetových ekonomických mocností. Nadnárodné spoločnosti už v aktualizovaných geopolitických
podmienkach nebudú môcť ovládať všetky svetové trhy. Možno aj preto prešlo zloženie účastníkov
fóra takými zmenami. V centre pozornosti sú teraz nové reštriktívne opatrenia voči Rusku a vojenská
pomoc Ukrajine. Z ekonomického hľadiska teda možno fórum hodnotiť ako neefektívne,“ hovorí
Vladimir Černov, analytik „Freedom Finance Global“.

„Prvýkrát som bol na fóre v Davose v roku 2001. A za tie roky sa toho veľa zmenilo. To, čo bolo vtedy
a teraz, je ako nebo a zem,“ hovorí prvý prorektor „Ruskej štátnej spoločenskej univerzity“ Džomart
Alijev. „Tu môžete hovoriť o komplexe dôvodov. Po prvé, fórum stratilo svoju aktuálnosť. Išlo o
formát biznis-plesu s prvkami veľtrhu márnosti, kde sa snažili riešiť konflikty a predstaviť nové tváre.
Nové koncepty a notoricky známe obchodné dohody vyjadrené na fóre sú len oznámenia. Na
samotnom fóre v skutočnosti nikto nevstupuje do obchodov, tie sa uzatvárajú vopred. V posledných
rokoch však tento ples už nie je aktuálny. Výrazne sa rozrástla informačná zložka bežnej obchodnej
komunikácie. A kto si teraz potrebuje čo domýšľať? Teraz je tu iná úroveň komunikácie. Druhým
dôvodom straty záujmu o Davos je objavenie sa veľkého množstva relevantnejších alternatív, čo sa
týka formátu aj obsahu. Napríklad „letný Davos“ v Číne bude s najväčšou pravdepodobnosťou
relevantný ešte dlho. Ide o silnú ázijskú platformu, ktorá sa v určitom okamihu prestane nazývať
„letný Davos“. Môžeme počítať s tým, že budeme presadzovať aj Ďalekovýchodné ekonomické
fórum.“
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